

主題：「你要我為你做甚麼？」

主題經文：35 耶穌將近耶利哥的時候，有一個瞎子坐在路旁討飯。 36 聽見許多人經過，就問是甚麼事。 37 他們告訴他，是拿撒勒人耶穌經過。 38 他就呼叫說：「大衛的子孫耶穌啊，可憐我吧！」 39 在前頭走的人就責備他，不許他作聲；他卻越發喊叫說：「大衛的子孫，可憐我吧！」 40 耶穌站住，吩咐把他領過來，到了跟前，就問他說： 41 「你要我為你做甚麼？」他說：「主啊，我要能看見。」 42 耶穌說：「你可以看見！你的信救了你了。」 43 瞎子立刻看見了，就跟隨耶穌，一路歸榮耀與神。眾人看見這事，也讚美神。(路加福音 18:35-43)

背誦經文：18 主的靈在我身上，因為祂用膏膏我，叫我傳福音給貧窮的人；差遣我報告：被擄的得釋放，瞎眼的得看見，叫那受壓制的得自由， 19 報告神悅納人的禧年。(路加福音 4:18-19)

1. 既瞎且窮、靠乞討維生的瞎子

耶穌將近耶利哥的時候，有一個瞎子坐在路旁討飯。(V36)

2. 對主有特別認識與信心的瞎子

他們告訴他，是拿撒勒人耶穌經過。 38 他就呼叫說：「大衛的子孫耶穌啊，可憐我吧！」(V37)

3. 知道抓住蒙恩機會、且深知自己所需的瞎子

38 他就呼叫說：「大衛的子孫耶穌啊，可憐我吧！」 39 在前頭走的人就責備他，不許他作聲；他卻越發喊叫說：「大衛的子孫，可憐我吧！」 40 耶穌站住，吩咐把他領過來... (V38-40)

40 耶穌站住，吩咐把他領過來，到了跟前，就問他說： 41 「你要我為你做甚麼？」他說：「主啊，我要能看見。」(V40-41)

4. 由「承受祝福」到「成為祝福」的瞎子

瞎子立刻看見了，就跟隨耶穌，一路歸榮耀與神。眾人看見這事，也讚美神。(V43)

Title: "What do you want Me to do for you?"

Key Scripture:

35 Then it happened, as He was coming near Jericho, that a certain blind man sat by the road begging. 36 And hearing a multitude passing by, he asked what it meant. 37 So they told him that Jesus of Nazareth was passing by. 38 And he cried out, saying, "Jesus, Son of David, have mercy on me!" 39 Then those who went before warned him that he should be quiet; but he cried out all the more, "Son of David, have mercy on me!" 40 So Jesus stood still and commanded him to be brought to Him. And when he had come near, He asked him, 41 saying, "What do you want Me to do for you?" He said, "Lord, that I may receive my sight." 42 Then Jesus said to him, "Receive your sight; your faith has made you well." 43 And immediately he received his sight, and followed Him, glorifying God. And all the people, when they saw it, gave praise to God. (Luke 18:35-43)

Memory Scripture:

18 "The Spirit of the Lord is upon Me, because He has anointed Me to preach the gospel to the poor; He has sent Me to heal the brokenhearted, to proclaim liberty to the captives and recovery of sight to the blind, to set at liberty those who are oppressed; 19 to proclaim the acceptable year of the Lord." (Luke 4:18-19)

Sermon Outline:

1. The poor blind man whose livelihood depended on alms

"Then it happened, as He was coming near Jericho, that a certain blind man sat by the road begging." (Luke 18:35)

2. The blind man who had a special knowledge and faith in the Lord

"So they told him that Jesus of Nazareth was passing by. And he cried out, saying, 'Jesus, Son of David, have mercy on me!'" (Luke 18:37-38)

3. The blind man who knew how to seize the opportunity of grace and deeply understood what he needed

"Then those who went before warned him that he should be quiet; but he cried out all the more, 'Son of David, have mercy on me!' So Jesus stood still and commanded him to be brought to Him...Jesus asked him, 'What do you want Me to do for you?' He said, 'Lord, that I may receive my sight.'" (Luke 18:38-41)

4. The blind man who went from "receiving blessings" to "becoming a blessing"

"And immediately he received his sight, and followed Him, glorifying God. And all the people, when they saw it, gave praise to God." (Luke 18:43)